
 

Jegyzőkönyv  

kivonat 

2022. február 11-ei elnökségi ülésről 

 

Helye: a Kozma István Magyar Birkózó Akadémia (1213 Budapest, Hollandi út 8.), 2. emeleti 

konferencia terem 

 

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint. 

 

Határozat képesség: Az ülés folyamatosan határozatképes. 

 

Napirend: 

1. Tájékoztató a két elnökségi ülés között történtekről, illetve a budapesti, 2022. évi 

Felnőtt Birkózó Európa-bajnokság szervezési feladatairól 

Előterjesztő: Bacsa Péter alelnök 

 

2. Javaslat az 2022-es hazai Európa-bajnokságon eredményes versenyzők MBSZ általi 

jutalmazására 

Előterjesztő: Németh Szilárd az MBSZ elnöke 

 

3. Javaslat a Covid 19 járvánnyal kapcsolatos döntések meghozataláról 

Előterjesztő: Bácsi Péter szakmai igazgató 

 

4. Javaslat a 2022. évi KSF egyesületi támogatás felosztásáról és kifizetéséről 

Előterjesztő: Ancsin László főtitkár 

 

5. Javaslat a Hagyományőrző és Fair Play Bizottság és az Utánpótlás bizottság tagjainak 

személyi változására  

Előterjesztő: Mészáros Gyula a bizottság elnöke és Struhács György UP biz. elnöke 

 

6. Kudo Hungary Sportegyesület tagfelvételi kérelme 

Előterjesztő: Ancsin László főtitkár 

 

7. Tájékoztató a 2022. évi Kiemelt Edzői Programban szereplő az EMMI által elfogadott 

edzők listájáról 

Előterjesztő: Bácsi Péter szakmai igazgató 

 

8. 2021. évi pénzügyi tájékoztató  

Előterjesztő: Ancsin László főtitkár 

9. Egyebek  



 

Az ülést Németh Szilárd Elnök Úr megnyitotta, az Elnökségi ülésen részt vevő szavazattal 

rendelkezők létszáma 15 fő, az elnökség szavazóképes. 

 

A kiküldött napirenddel kapcsolatban nem volt senkinek kérdése, kérése, ezért az Elnökség 

szavazás útján döntött a napirendek sorrendjének elfogadásáról.  

 

Szavazás:  15 igen  0 nem 0 tartózkodás 

 

Az Elnökség a napirendi pontok sorrendjét a kiküldött meghívó szerint egyhangúan 

elfogadta. 

 

1. napirendi pont:  

Bacsa Péter Alelnök Úr tájékoztatója az előző elnökségi ülés óta történtekről:  

 

- Olimpiai beszámoló elfogadásra került; 

- Lőrincz Tamás elfoglalta helyét az olimpiaibajnokok falán és az olimpiai bajnokok 

páholyában; 

- Lőrincz Tamás 2022. január 1-jétől a KIMBA szakmai igazgatója lett; 

- ide évben, és az Olimpia óta a magyar birkózósport legfontosabb feladata a 

generációváltás bevezetése, hiszen egy példátlanul sikeres generáció vonul vissza a 

versenyzéstől; 

- a visszavonulók ünnepélyes elköszönésére a felnőtt EB-n fog sor kerülni; 

- azok, akik a birkózásban akarnak a jövőben is tevékenykedni és a szövetséghez 

fordulnak, számukra továbbra is segítséget nyújtunk életpályájukban; 

- akik segítséget kértek eddig, azoknak többé kevésbé sikerült is segíteni; 

- Bánkuti Zsolt, mint szabadfogású szövetségi kapitány munkába állt; 

- szabadfogásnál történt másik változás, hogy megindult egy új versenyző honosítása is, 

aki így már valószínűleg az EB-n indulni tud.  

- női vonalon történt változás, érkezett egy amerikai edző, aki az Akadémián a 

legfiatalabbaknál tanít, így van a legnagyobb esély arra, hogy az amerikai stílust és 

mentalitást felvegyék és megtanulják; 

- az év eleje egy komoly sportdiplomáciai sikerrel indult, Nenad Lalovics, a UWW szerb 

elnöke újabb hatéves periódusra bizalmat kapott, továbbá az eddigi három bizottsági 

tagság helyett sikerült hét bizottságba is magyart delegálni. Összehasonlításként az USA 

delegál 8-at, 7-et delegál Irán és az oroszok, az összes többi ország 5-öt, 4-et és 

kevesebbet; 

 

A 2021. év pénzügyi tájékoztatása: 

A 8-as napirendi pont szerinti pénzügyi tájékoztatót Ancsin László főtitkár úr tartaná meg, 

azonban betegség miatt nem tudott megjelenni az Elnökségi ülésen, ezért ezt a tájékoztatót 

Bacsa Péter alelnök úr tartotta meg. 

- Lezárult a tavalyi év, a számlák összesítését tekintve, a mérleg még nem készült el, 

továbbá még egy két apró technikai rész van hátra, pl. néhány elhatárolás.  

- A tavalyi év közel 100 M Ft. többlettel zárult +/- pár M Ft. lesz majd a mérlegben, ha 

lezárul.  



 

- Az elmúlt 4 év tevékenységét összeadva, több, mint 300 M Ft tartaléka van a 

szövetségnek, ez több, mint fél éves, kicsit összehúzva majdnem egy éves működését is 

képes lenne biztosítani a szövetségnek.  

- A következő évet is hasonló képpen tervezzük, így remélhetőleg képesek leszünk elérni, 

hogy egy éves tartaléka legyen a szövetségnek.  

 

Tájékoztató a budapesti, 2022. évi Felnőtt Birkózó Európa-bajnokság szervezési feladatairól: 

- március végén - április elejéig zajlik majd; 

- nem csak 7 napos lesz, hanem plusz 2 napot is hozzáadódik, hiszen a Grappling nevű, 

az UWW-hez tartozó küzdősport Európa Bajnokságát is megrendezzük a 

birkózóverseny előtt, a hagyományos EB hétfőtől vasárnapig tart, a Grappling pedig 

előtte szombat-vasárnap fog zajlani, ugyanott a BOK csarnokban ugyanazokkal a 

körülményekkel; 

- a támogatást a kormánytól megkaptuk az EB-re, de az a mérlegben nem lesz 

megtalálható, mert a támogatás közvetlenül az NSÜ-be (Nemzeti Sportügynökségbe) 

érkezett, azon belül NKOH rendszeren keresztül kerül elköltésre. Ez most már minden 

sportágnak és minden állami pénzből gazdálkodó szervezetnek kötelező, így több az 

adminisztráció, de minden rendben lesz ennek ellenére is, a tárgyalásoknak 

köszönhetően megoldható lesz, hogy a vidéki egyesületekből, klubokból a 

versenyzőket, szurkolókat, érdeklődőket buszokkal felhozhassuk az EB-re, 

ajándékokkal kedveskedhessünk nekik, étkezésükről gondoskodhassunk. Hasonló 

hangulatot szeretnénk teremteni, mint a 2018-as nagysikerű világbajnokságon; 

- az indulók tekintetében a generációváltás miatt nagyon fiatal csapat bontogatja a 

szárnyait, bízunk benne, hogy nagy lendületet ad nekik majd a teltházas hazai pálya;  

- amivel mi, mint MBSZ rendelkezhetünk majd, az a saját bevételek, az akkreditációs 

bevételek, de azt is szigorú rend szerint lehet elkölteni, amit szintén az NSÜ hagyott 

jóvá. Ennek keretében csak az EB-hez kapcsolódó tételeket lehet elszámolni, ezért olyan 

értékteremtő beruházásokat próbáltunk beletenni a rendszerbe, amik kapcsolódnak az 

EB-hez is. Ennek keretében 17 db birkózó szőnyeget sikerült vásárolnunk, gyártatnunk, 

mely az EB-re megérkezik és utána a nagy részét az egyesületek között fogjuk objektív 

szemléletek alapján elosztani.   

 

Elnök úr kiegészítése: 

Az Olimpiát követően komolyan megünnepeltük a bajnokot, érmeseket és részvevőket. 

Az olimpiai és a 2018-as vb-t is ide sorolva, nem csak egy egyszerű sportesemény volt, hanem 

az azon résztvevő magyar sportolóknak az életpályáját is egyengette. Az, amit a szövetség 

vállalt, hogy életpályamodellt is állít azoknak a sportolóknak akik nagyon keményen 

megdolgoznak azért, hogy a legmagasabb szinten képviselhessék a nemzetet, nekik nemcsak 

társadalmi elismerés jár, hanem a birkózó család elismerése is. Ennek a legjobb formája, ha az 

életük további részében, nem ráerőszakolva magunkat, de továbbra is segítünk, ahogy ez meg 

is valósul(t). 

Ennek az életpályamodellnek része lesz a szerződések világa is. Ha valakiket eljuttatunk 

bizonyos helyre, és ezt együtt tesszük az ő érdekükben, akkor mindenki köteles ezt 

megszolgálni a jövőben is. Tehát a válogatottság, a versenyeken való jó szereplés az a belépő 

csak. Ebben is jó irányban haladunk, mert mindenkivel, akik részt vesznek ezekben a 



 

programokban, jó szerződéseket tudtunk kötni. Ezt várja el azoktól is, akik nemzetközi szintre 

mennek a mi támogatásunkkal. Úgy értékeli, hogy ebben is jó irányban haladunk, ehhez 

kapcsolódóan köszönetét és gratulációját fejezi ki az elnökségnek és valamennyi tagjának, 

valamint az egyesületek elnökeinek is.  

Elnök Úr tájékoztatója az elmúlt idők egyik valótlan tartalmú sajtó cikkéről: 

Egy interneten megjelent cikk tartalma szerint 150M Ft-ért repülnek az MBSZ tagjai, 

mely értelmében ez nem fedi a valóságot. Ez a 150 M Ft valójában a csapatokhoz tartozik és ez 

3 évre szóló keretmegállapodásra kötött összeg. Elnök Úr kérése, hogy senki ne üljön fel az 

ilyen típusú, az MBSZ-t vagy a KIMBA-t érintő provokációknak. 

Virág Lajos kiegészítése:  

Köszönetét fejezte ki az MBSZ 100 éves jubileumának irányítására történő felkérést 

illetően, továbbá köszöni az elnökség minden tagjának azt, amivel a maga területén ehhez 

hozzájárult. Minden területről elismerés és köszönetnyilvánítás jutott el hozzá.    

Az első napirendi pontot illetően további kérdés, hozzászólás nem érkezett. A tájékoztatót nem 

követte szavazás. 

2. napirendi pont: Javaslat az 2022-es hazai Európa-bajnokságon eredményes versenyzők 

MBSZ általi jutalmazására 

 

Elnök úr a korábban kiküldött előterjesztési anyag szerint ismeretette az Európa-bajnokság 

jutalmazásának alakulását: 

1. helyezett 6 M Ft 

2. helyezett 3 M Ft 

3. helyezett 2 M Ft 

5. helyezett 500.000 Ft 

Ahogy az szokott lenni, a felkészülést segítő edzők ennek az összegnek a 60%-át kapják. 

Bacsa Péter alelnök úr kiegészítése:  

Ezen összegek Nettó összegek, melyeket a kifizető részéről komoly járulékok is terhelnek. 

Remélhetőleg minél több pénzt oszthatunk ki, az NSÜ-vel folytatott tárgyalásoknak 

köszönhetően hozzájárulásukat kaptuk ahhoz, hogy a már említett saját bevételből ez a 

remélhetőleg 35-40 M Ft (járulékokkal együtt) kifizethető legyen, ennél fogva komoly 

elvárások is vannak a csapattal szemben. Természetesen, ha kell még hozzá tenni, akkor hozzá 

fogunk tenni.  

Az előterjesztést illetően nem történt egyéb észrevétel – kérdés 

Szavazás:  15 igen 0 nem  0 tartózkodás 

2./2022.(02.11.) számú határozat: a 2022. március 28-április 3. közötti, budapesti Európa-

Bajnokságon eredményesen szereplő versenyzők, valamint a felkészülésüket segítő 



 

szakemberek jutalmazására az MBSZ keretein belül tett, az előzetesen kiküldött írásbeli 

előterjesztés szerinti javaslatot az Elnökség egyhangúan elfogadta. 

 

3. napirendi pont: Javaslat a Covid 19 járvánnyal kapcsolatos döntések meghozataláról 

 

Bácsi Péter előterjesztésével és Elnök Úr javaslatára a javaslatról egyben történik szavazás a 

napirendi pont tájékoztatásának végén. 

a, szakmai bizottság által korábban (2021. szept. 1. ) elfogadott javaslat volt, hogy az utánpótlás 

versenyeken a kadet korosztálytól (U17) felfelé feltétele legyen az indulásnak, hogy legyen 

legalább egy 48 óránál nem régebbi PCR teszt és védettségi igazolványa. Ez az aktuális 

kormányrendelethez (35/2022.(II.8.)) igazítva annyival változik, hogy május 1-től átalakul ez 

az igazolvány oltási igazolvánnyá, a korábbi határozaton tehát csak annyi módosítás történik, 

hogy a rendeletnek megfelelően érvényes oltási igazolvánnyal lehet csak indulni ezeken a 

versenyeken.  

Kiegészítés Szél Attila kérdésére:  

A kormányrendelet május 1-től alakítja át oltási igazolvánnyá a védettségi igazolványt, 

a szabályzat módosítás mégis február 15-től él, melynek oka, hogy az első rendelet február 15-

ei határidővel határoz, majd a második javaslat szerint az életbe lépés február 15, viszont május 

1-től fog vonatkozni ez a szabály egységesen mindenkire. Ez kadet korosztálytól felfelé 

mindenkire vonatkozik.  

b, Válogatottakban való felkészülés feltétele: 

A kormányrendelethez igazodva, május 1-től kötelező lesz versenyzőnek az oltási igazolvány, 

egyébként nagyrészt mindenki a válogatottakból felvette már a harmadik oltást is. Egyrészt az 

egészség megőrzése érdekében, másrészt az utazási korlátozások is kötelezővé teszik ezt, így 

teljes mértékben a kormányrendelethez fogunk igazodni.  

c, Kijött egy rendelet (674/2021.(XII.3.), miszerint a veszélyhelyzet megszűnését követően 60 

napig érvényesek maradnak az orvosi engedélyek. A Sportkórház is kiadott egy álláspontot: ők 

ezt nem vették szigorúbban, de kiemelik, hogy „A legfontosabb a sportolók egészége, az 

egészségesen sportolás!”. Jelen állás szerint az OSEI is megerősítette, hogy nincsen 

fennakadások az orvosi engedélyek meghosszabbításában, ezért azt szeretnénk, hogy ezek az 

orvosi engedélyek a rendes érvényességi idő szerint maradjanak továbbra is érvényesek, hiszen 

első a sportolóknak a védelme és senki ne játsszon a saját és mások egészségével. Ez március 

1-től legyen érvényben, hogy mindenkinek legyen ideje ezt meghosszabbítani.  

Hozzászólás Szél Attila, a karcagi verseny kapcsán: 

Jelenleg a 10. életévét be nem töltött gyermek a sporttörvény szerint csak „alkalmas” 

sportorvosi engedélyt kaphat. A minimum félév sportolás után, valamint a 10. évét betöltött 

gyermek kaphat sportorvosi „versenyezhet” engedélyt. Szél Attila javaslata, hogy a 

gyermekgálákra is (amihez eddig elég volt a helyszíni orvosi vizsgálat) kötelező legyen 

minimum 2 db orvosi alkalmassági engedély, 1 db amikor elkezdett edzésre járni, valamint fél 

év után a 2.  

Simita Zsolt szakmai véleménye:  



 

A 2 db „alkalmas”-at nem lehetne ellenőrizni, azonban lehetőség van a szigorításra, 1 db 

„alkalmas” esetén. 

A gyerekek védelme érdekében Elnök Úr is a szigorítás mellett van.  

Virág Lajos javaslata:  

A sportbiztosítások tekintetében végzett kutatás eredményeként azt állapította meg, hogy 

jelenleg a ma versenyengedélyhez kötött sportbiztosítás az gyakorlatban egy névleges 

biztosítás. Javasolja, hogy az MBSZ is vizsgálja felül azokat a lehetőségeket, amiket az 

egészség- és balesetvédelem területén megtehet az utánpótláskorúak tekintetében. Hiszen a SIR 

rendszerben működtetett versenyengedély pl. egy csonttörés alapján 6.000 Ft-ot fizet. Ugyan a 

megelőzés a legfontosabb, de ha megtörténik a baj, a kompenzáció is nagy segítség lehet.  

Az Elnökség a napirendi pontot illetően nem kíván külön-külön szavazni, így egyben történik 

a szavazás. 

Szavazás:  14 igen 0 nem  1 tartózkodás 

3./2022.(02.11.) számú határozat: az Elnökség a Covid 19 járvánnyal kapcsolatos javaslatokat 

elfogadta, azzal a változtatással, hogy a gyermekgálákra is szükséges az orvosi alkalmassági 

engedély, úgy, hogy 1 db érvényes alkalmassági engedélyt kell a gálákon felmutatni március 

1-től. Ezt a gyermekgálákon érvényes „alkalmas” orvosi engedélyt kiállíthatja a sportorvos, 

valamint a gyerekorvos (háziorvos) is.  

4. napirendi pont: javaslat a 2022. évi KSF egyesületi támogatás felosztásáról és kifizetéséről 

Ancsin László Főtitkár Úr helyett a tájékoztatót Bacsa Péter Alelnök Úr tartotta meg. 

Visszatekintve, a KSF program 2013-ban indult és az eredeti kiírásban 2013 és 2020 

között biztosította a sportszövetségeknek, azt az összeget, amire 2013-ban leszerződtek. A 

pandémia végett kitolták 2021. évégre és a jelenlegiek szerint teljesen új stratégia készül, amely 

2023-tól fog életbe lépni, emiatt a 2021-et kitolták 2022-re is, ami miatt igazából semmi nem 

változott idén se a feltételrendszerben, sem az összegben, ez minden sportágra ugyanúgy igaz. 

Az idei évre az a javaslat, hogy ugyanazt az összeget, ugyanazokkal az elosztási elvekkel adjuk 

ebben az évben is, mint előző ében.  

Elnök Úr a fenti javaslattal teljes mértékben egyet ért. Felhívja a figyelmet Miniszterelnök Úr 

Olimpia után adott interjújára az NSO (Nemzeti Sport Online)-ban, azzal kapcsolatban, hogy 

az állami támogatás és állami finanszírozás milyen irányba fog haladni.  

Az interjú megtekinthető az alábbi linken: 

https://www.nemzetisport.hu/egyeb_egyeni/orban-viktor-a-magyar-a-legversenykepesebb-

nemzetek-egyike-2844211 

Megfigyelőket már küldünk ki amerikába, az egyik ilyen személy Bacsa Péter volt. Az 

egyetemi-főiskolai sportot sürgősen meg kellene célozni a birkózással. Az amerikai birkózás 

minden egyetemen minden főiskolán ott van. Úgy gondolja, a birkózás pont az a sport, amivel 

Magyarországon is be lehet ezekbe az iskolába jutni. 

Szavazás:  15 igen 0 nem  0 tartózkodás 

https://www.nemzetisport.hu/egyeb_egyeni/orban-viktor-a-magyar-a-legversenykepesebb-nemzetek-egyike-2844211
https://www.nemzetisport.hu/egyeb_egyeni/orban-viktor-a-magyar-a-legversenykepesebb-nemzetek-egyike-2844211


 

4./2022.(02.11.) számú határozat: az Elnökség az írásban kiküldött KSF elosztási határozati 

javaslatot egyhangúan elfogadta.  

5. napirendi pont: javaslat a Hagyományőrző és Fair Play Bizottság, valamint az Utánpótlás 

bizottság tagjainak személyi változására: 

A javaslatokat Bácsi Péter ismertette az Elnökséggel. 

A Hagyományőrző és Fair Play Bizottság Rácz Lajos munkáját ezúton megköszöni és helyébe 

Farkas Tibort, az MBSZ volt főtitkárát kéri fel, aki örömmel vállalja ezt a munkát.  

A másik bizottságban, az Utánpótlás Bizottságban is változás történt. Sarkadi Imre egykori 

taggal egyeztetve arra a megállapodásra jutottak, hogy nem vállalja tovább a bizottságban a 

munkát, helyére Gyöngy Attilát kérik fel, aki szóban már jelezte, hogy elfogadja a megbízást.   

A két javaslatot az Elnökség egyben szavazza meg. 

Szavazás:  15 igen 0 nem  0 tartózkodás 

5./2022.(02.11.) számú határozat: a delegálást és a felkérést a két személyi változás 

tekintetében az Elnökség egyhangúan elfogadta.  

6. napirendi pont: Kudo Hungary Sportegyesület tagfelvételi kérelme 

A napirendi pontot Bacsa Péter ismerteti. Tagfelvételi ügyben egy kérés érkezett, ideiglenes 

tagságra, a Kudo Hungary Sportegyesülettől Kakucsról. Kocsis Gábor személyében történik a 

munka ott. Minden szükséges dokumentumot benyújtottak.  

Szavazás:  15 igen 0 nem  0 tartózkodás 

6./2022.(02.11.) számú határozat: az Elnökség az előterjesztéssel egyet ért és egyhangúan 

megszavazta, hogy a Kudo Hungary a 2 évre szóló ideiglenes tagságot megkaphatja.  

7. napirendi pont: tájékoztató a 2022. évi Kiemelt Edzői Programban szereplő az EMMI által 

elfogadott edzők listájáról 

Bácsi Péter ismertette a KEP listát. Nagyságrendileg ugyan az a névsor, mint korábban volt. A 

2016-os, 2017-es eredmények ebből már kiestek, tehát azok után az eredmények után már nem 

tudtak bekerülni edzők az edzői programba. A kiküldött anyag alapján látható, hogy Diletta 

neve mellett szerepel, hogy EMMI által elutasítva. Ezt természetesen nem a szövetség 

terjesztette így fel. Az EMMI elutasította az ő javaslatát, mert nincs megfelelő végzettsége az 

előírások alapján. A MET-től jött álláspont szerint azok a személyek, akik eddig benne voltak 

ebben a programban és végezték a munkájukat, azokat ők továbbra is támogatják, hogy 

megkapják ezt az összeget. Remélhetőleg ez rendeződni fog az EMMI részéről.  

Elnök Úr javaslata: szedjük össze azokat a törvényi javaslatokat, melyek módosítást, javítást 

igényelnek és szeretné előterjeszteni ezeket, különös tekintettel a hagyományőrzésre is.  

A tájékoztatót nem kísérte kérdés-kiegészítés. 

Egyéb: 

Rónyai Zoltán javaslata:  



 

Az óvodás, kisiskolás programmal kapcsolatosan úgy gondolja jobban lehetne haladni, ha lenne 

megfelelő mennyiségű és képzettségű edző. Hasonlóan, mint pl. a labdarúgásban ahol az 

óvónőket képzik ki labdarúgónak, így valami ehhez hasonló edzői pótlást lehetne kidolgozni.  

Elnök Úr kérése: Rónyai Zoltán készítsen egy tervet és javaslatot, hogy hogyan álljunk neki 

ennek, mik az erősségei és gyengeségei, milyen lehetőségek vannak az óvodai edzőképzésre. 

Szőnyi János javaslata: 

A legnagyobb probléma szerinte Magyaroroszágon, hogy nagyon kevés a jó edző. A 

nagyobb szakosztályok, képezzenek ki maguknak a saját embereikből edzőket. Ha a 

szakosztályok erősödnek, akkor lesz jövő.  

Elnök Úr felhívta a figyelmet, hogy jelen javaslatot eddig is támogattuk, csak nincs 

jelentkező. Amennyiben van ötlet ennek további ösztönzésére, akkor várja a kidolgozott 

javaslatot. 

További kérdések és javaslatok nem érkeztek, így Elnök Úr lezárta az ülést.   
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